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Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden föreslås besluta att lämna följande yttrande: 

Sammanfattning 
Utbildningsdepartementet överlämnade den 9 september betänkandet Bildning, 
utbildning och delaktighet – folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024:42) för 
yttrande. Utredningens förslag innebär nya mål, nya indikatorer, förstärkt uppföljning 
och kontroll samt förbättrad utvärdering av folkbildningen och de statsbidrag som 
används för att bedriva den. 

Nämnden ställer sig positiv till de förslag som presenteras i betänkandet och att 
förslagen är välkomna och rimliga utifrån den problembild som tecknas i utredningen. 
Nämnden föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker förslaget om en fortsatt 
självförvaltningsmodell men med justerade mål, indikatorer och en mer aktiv 
utvärdering av Myndighet för kulturanalys (MYKA), Institutet för arbetsmarknads och 
utbildningspolitiskutvärdering (IFAU) och Centrum för idrottsforskning (CIF) och 
Riksrevisionens revision. Nämnden bedömer vidare att det är viktigt att statsbidrag kan 
tas tillbaka och återbetalas. 

Yttrande 
Betänkandet handlar om statens styrning av folkbildningen och har liten betydelse för 
nämndens verksamheter. Utredningen bedömer inte att förslagen skapar några extra 
kostnader för kommuner och regioner. Enligt utredningens konsekvensanalys bidrar 
utredningens förslag i stället till positiva externa effekter för kommuner och regioner i 
form av bättre beslutsunderlag för de lokala och regionala bidragen. Detta gäller dock 
inte gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden eftersom nämnden inte betalar ut sådana 
bidrag. Samtidigt bedömer nämnden att den skärpta uppföljningen som bland annat 
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Myndighet för kulturanalys (MYKA) och Riksrevisionen föreslås genomföra skapar 
förutsättningar för ökad kvalitet, vilket i sin tur får en positiv effekt på Malmöbor 

Den verksamhet som folkhögskolorna bedriver och som har störst betydelse för 
nämnden är elever som studerar på sfi, vilka kan välja att studera på folkhögskola. För 
närvarande studerar cirka 4550 elever sfi i Malmö – 1700 elever på folkhögskolor och 
2850 inom Komvux Malmö. Det står eleverna fritt att välja vilken anordnare den 
önskar av dem som Malmö tillhandahåller och elevens ersättning går då över till 
anordnaren som kan vara en folkhögskola. Denna verksamhet påverkas inte av 
förslagen i betänkandet.  

Nämnden ställer sig positiv till de förslag som presenteras i betänkandet och anser att 
de förslag som presenteras i betänkandet är välkomna och rimliga utifrån den 
problembild som tecknas i utredningen. Nämnden tillstyrker förslaget om en fortsatt 
självförvaltningsmodell men med justerade mål, indikatorer och en mer aktiv 
utvärdering av Myndighet för kulturanalys (MYKA), Institutet för arbetsmarknads och 
utbildningspolitiskutvärdering (IFAU) och Centrum för idrottsforskning (CIF). Även 
förslaget om Riksrevisionens årliga revision tillstyrks. Vidare anser nämnden att det är 
viktigt att statsbidrag kan tas tillbaka och återbetalas. Nämnden bedömer att alla dessa 
förslag kommer att skapa en ökad kvalitet för Malmöborna. 
 
Ordförande Juan-Tadeo Espitia (S) 

Förvaltningsdirektör Anneli Schwartz 

 


	Remiss angående Remiss Utbildningsdepartementet - Bildning, utbildning och delaktighet - folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024:42)
	Sammanfattning
	Yttrande


